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Ove Jensen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om afskaffelse af  kapitalvin- 

dingsskatten. 
(Lovforslag nr. L 32). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 
Det bemærkes, at lovforslaget er en gen- 

fremsættelse. Det var senest fremsat i folke- 
tingsåret 1976-77 (2. samling), se Folketings- 
tidende sp. 65 og 988 samt tillæg A sp. 171. 

Pilgaard Andersen (FP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til lov om ændring af  lov om valg til 

folketinget. 
(Lovforslag nr. L 33). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager lovforslaget. 

Kaj Hansen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om udvidelse 

af  kommunalbestyrelsernes medlemsantal. 
(Beslutningsforslag nr. B 1). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Jørgen Jensen (DKP): 
Som ordfører for forslagsstillerne tillader 

jeg mig herved at fremsætte: 
Forslag til folketingsbeslutning om langva- 

rigt ledige under arbejdsløshedsloven. 
(Beslutningsforslag nr. B 2). 
Jeg skal i øvrigt henvise til de bemærknin- 

ger, der ledsager forslaget. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af stedfortræderen for folketingsmedlem 
Erlendsson. 
Formanden: 

Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 
tragte det som vedtaget, at den ønskede orlov 
meddeles fra og med den 11. oktober 1977, 

og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om meddelelse af orlov til og ind- 
kaldelse af  stedfortræderen for folketingsmedlem 
Askjær Jørgensen. 
Formanden: 

Dersom ingen gør indsigelse, vil jeg be- 
tragte det som vedtaget, at den ønskede orlov 
meddeles fra og med den 17. oktober 1977, 
og at stedfortræderen indkaldes som midler- 
tidigt medlem. (Ophold). Det er vedtaget. 

I 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Karlskov Jensen (V): 

Folketinget har nu under de to foregående 
punkter på dagsordenen vedtaget at meddele 
orlov til 2 af tingets medlemmer og at ind- 
kalde stedfortræderne. 

Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 
se skal jeg herefter tillade mig at gøre indstil- 
ling om, at de pågældende stedfortrædere 
godkendes som midlertidige medlemmer. 

I Nordjyllands amtskreds, hvor hr. 
Erlendsson er valgt, er 1. stedfortræder for 
fremskridtspartiet advokat Mogens Tange. 
Denne er imidlertid allerede indtrådt som 
midlertidigt medlem, nemlig i anledning af 
den orlov, der fra den 10. d.m. er meddelt 
fru Kirsten Jacobsen. I det foreliggende til- 
fælde må man derfor gå videre til 2. stedfor- 
træder for fremskridtspartiet i Nordjyllands 
amtskreds, gårdejer Kaj K. Larsen. Denne 
indtræder altså nu som midlertidigt medlem i 
anledning af hr. Erlendssons orlov, men det 
må dog i den forbindelse bemærkes, at så- 
fremt fru Kirsten Jacobsens orlov ophører 
før hr. Erlendssons, vil hr. Mogens Tange 
være berettiget til -  i stedet for hr. Kaj K. 
Larsen -  at fortsætte. som midlertidigt med - 
lem for hr. Erlendsson i resten af dennes or- 
lovsperiode, idet hr. Mogens Tange som 1. 
stedfortræder er den først berettigede. 



329 11/10 77: Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse 330 
[Kariskov Jensen] 

I Ringkøbing amtskreds, hvor hr. Askjær 
Jørgensen er valgt, er 1. stedfortræder for 
fremskridtspartiet gårdejer Svend Blæsbjerg. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde 
behandlet disse sager, og jeg kan herefter på 
udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling. 

1. Gårdejer Kaj K. Larsen godkendes som 
midlertidigt medlem af folketinget fra og 
med i dag, den 11. oktober 1977. 
2. Gårdejer Svend Blæsbjerg godkendes som 
midlertidigt medlem af folketinget fra og 
med den 17. oktober 1977. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 101 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til bo- 
ligministeren: 

Forespørgsel a f  Kaj Hansen (DKP), Bjørn 
Poulsen (SF) og Wilhjelm (VS). 

(Forespørgsel nr. II. Anmeldt 5/10 77). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mpd fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Første behandling af: 
Forslag til lov om ændring af  lov om stats- 

tilskud til energibesparende foranstaltninger i 
forbindelse med industrielle processer m. v. 

(Lovforslag nr. L 17. Fremsat 6/10 77). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Westh (S): 
Statsministeren understregede i åbningsta- 

len, at både beskæftigelseshensyn og valuta- 

hensynet gør, at vi må angribe vore energi- 
problemer over et bredt felt, bl. a. ved at spa- 
re på energien, hvor vi kan. Lovforslaget her 
er en lille del af den indsats, vi mener der 
bør gøres. Lovforslaget betyder, at land- 
brugs- og gartnerivirksomheder inddrages 
under den nugældende lovs kapitel 3, hvoref- 
ter der vil kunne ydes tilskud til investeringer 
i energibesparende ændringer, der udgør 
mindre end 100.000 kr., og -  hvad der efter 
min mening er væsentligt -  kan ydes tilskud 
til udvikling af standardiserede fremgangs- 
måder, som giver en bedre energiudnyttelse i 
landbruget og gartneriet. 

Mit parti er positivt over for lovforslaget, 
og vi håber på et hurtigt udvalgsarbejde. 

H. C. Hansen (FP): 
Dette lovforslag er en ændring af den lov, 

som blev gennemført i sommer efter et for- 
slag fremsat den 12. april i år. Min gruppe- 
fælle hr. Lawaetz kritiserede skarpt denne 
lovgivning på det pågældende tidspunkt, og 
fremskridtspartiet har ikke ændret synspunkt. 
Vi finder stadig, at det er uheldigt at kræve 
penge op fra erhvervslivet den ene dag og 
give dem ud i form af tilskud den næste dag. 
Vi vil kritisere det meget skarpt i udvalgsar- 
bejdet. 

Johan Philipsen (V): 
Jeg skal på venstres vegne ganske kort an- 

befale det foreliggende forslag. Jeg skal kun 
føje til, at denne udvikling bort fra de åbne 
møddingssteder og over til de lukkede behol- 
dere måske kunne åbne mulighed for, at vi i 
et vist omfang kunne få noget ud af det, man 
populært kalder biogas. Jeg føjer for en or- 
dens skyld til, at vi i dette øjeblik ikke ved 
noget som helst om, hvor kostbart det er, og 
hvilke muligheder der i øvrigt kommer ud 
deraf, men det var nok umagen værd at un- 
dersøge det, for det er i hvert fald et område, 
hvor den tekniske udvikling i øvrigt skulle 
fremme muligheden for at få en vis, om end 
måske kun beskeden form for ekstra hjemlig 
energi. 

Jeg skal føje til, at vi har jo desværre på 
dette område oplevet nogle kedelige ulykker, 
der nok gør, at sikkerhedsreglerne omkring 
disse beholdere trænger til at blive vendt en 
ekstra gang, for at vi kan se, om de er til- 
strækkelige. 


